
  

  
Zápis č. 6  

z jednání Komise pro informatiku   
a SmartRegion  

Rady Olomouckého kraje  
ze dne 21.09.2021  

  

  
Přítomni:  Nepřítomni:  
Kapounek Petr 
Měřínský Petr, Ing. 
Musil Tomáš     

Popelák Lukáš 

Calábková Dana, Ing.  
Hampl Václav, Mgr.  
Suchánek Aleš, Ing. 
Štursa Aleš   
 

Omluveni: 
Horký Jaromír  
Hrubý David  
Kuděla Michal, Mgr. 
Žebrok Jan, Ing  
Pelikán Matouš, Mgr. 
Zápeca Kamil   
Vlazlo Tomáš   
   
Hosté:   
Dvořáková Kocourková Zdeňka, Ing.   
  

Program: 

1) Prohlídka datacentra KÚOK 

2) Úvod 

3) Report gesční radní 

4) Odpady Olomouckého kraje – zakázka na pořízení webových stránek 

5) Kyberbezpečnost v regionech 

6) Páteřní síť veřejné správy Olomouckého kraje 

7) Dotazy, podněty 

8) Závěr 

 

Zápis: 

1) Prohlídka datacentra 

Byla uskutečněna prohlídka krajského technologického centra. Průvodce 

s komentářem vytvořil Ing. Otakar Kameníček. 

 



2) Úvod 

Úvodního slova se ujal předseda pan Kapounek a přivítal přítomné na dalším jednání 

komise. Bylo provedeno představení nového tajemníka Mgr. Štěpána Rubíčka, který 

nahradil Ing. Milana Kudela, který složil svou funkci ze zdravotních důvodů. 

Proběhla kontrola přítomných členů, kterých se zúčastnilo 7 z 15. Na základě toho bylo 

konstatováno, že dané zasedání není usnášení schopné. 

 

3) Report gesční radní – Ing. Zdeňky Dvořákové Kocourkové 

1) Novinky z oblasti kybernetické bezpečnosti: 

- ve spolupráci s kybernetickým manažerem úřadu Ing. L. Musialkem byla 

zavedena nová aplikace CSA od firmy Gordic. Tato aplikace bude sloužit 

k evidování zranitelnosti informačních systémů a vztahů s dodavateli. 

V současné době probíhá zaškolování do aplikace CSA. 

- proběhlo jmenování bezpečnostních rolí, jmenovali se garanti primárních 

aktiv a probíhá jmenování garantů podpůrných aktiv.  

2) Byly předneseny informace ohledně zasedání Řídícího výboru Smart Regionu 

(čtvrtek 23.9.), kde se bude jednat o doporučení projektových záměrů 

k financování. O finálním schválení bude rozhodovat Rada Olomouckého kraje. 

Dle paní Ing. Dvořákové Kocourkové dojde pravděpodobně ke schválení 

projektových záměrů, které v krátkosti sama představila: 

a) Projekt týkající se těhotenské cukrovky 

Pokud mají nastávající maminky těhotenskou cukrovku, bude jim zapůjčen 

přístroj, který z kapky krve odešle informace přímo do FN Olomouc, kde 

dojde k jejímu vyhodnocení a zapracování do lékařské zprávy. Odpadá tedy 

nutnost dojíždění maminek na odběry. Celkem by se jednalo o 20 - 30 

přístrojů. 

b) Projekt vyhodnocování kvality zraku u řidičů 

Lékařům na periferiích kraje bude k dispozici přístroj, díky kterému lékař 

provede vyšetření zraku. Tyto výsledky poté vyhodnotí specialisté ve FN 

Olomouc. Není tedy nutné, aby pacienti ze vzdálených končin kraje 

dojížděli ke specialistům. 

c) Projekt rozšíření systému pro záchranky 

Rozšíření stávajícího systému „Propojení a výměny zdravotnických dat 

pacientů mezi Zdravotnickou záchrannou službou Olomouckého kraje a 

poskytovateli zdravotních služeb“ o 3 nemocnice a Odborný léčebný ústav 

Paseka - jedná se o systém sdílení zdravotnických dokumentací. 

Dotaz Ing. Aleš Suchánek: Byla tato možnost zapojení se do rozšíření 

systému záchranky nabídnuta také soukromé Šumperské nemocnici?  

Odpověď: Tato možnost byla nabídnuta také soukromým provozovatelům. 

Bližší informace dle domluvy zašle paní Dvořáková Kocourková emailem 

panu Suchánkovi. 

d) Projekt Webový portál Odpady Olomouckého kraje, 



kterému je v programu komise věnován hned následující bod programu. 

 

4) Odpady Olomouckého kraje – zakázka na pořízení webových stránek 

Pan Petr Kapounek seznámil komisi se záměrem na pořízení webových stránek 

Odpady Olomouckého kraje, kde by měli být zveřejňovány komplexní informace o 

nakládání s odpady ze strany Olomouckého kraje, akciové společnosti Servisní 

společnost odpady Olomouckého kraje, a.s. a spolku Odpady Olomouckého kraje z.s., 

do kterých by se měly připojovat města a obce v kraji. Cílem je sjednotit způsob 

likvidace odpadu. 

Krajský radní pro životní prostředí Martin Šmída se obrátil na komisi s žádostí o pomoc 

s novým webem.  

Představil podklady k zadání webu – uloženy v materiálech komise.  

Dle pana Kapounka v podkladech chybí technické specifikace na dodavatele sw 

řešení. Proběhla diskuse nad smyslem webu. Ing. Dvořáková Kocourková seznámila 

členy se smyslem webových stránek – představila důvody, proč mají tyto stránky 

vzniknout: 

- Web má zastřešit subjekty vystupující ve zpracování odpadu. Dávat návody 

a podklady městům, obcím, občanům.  

- Neziskové organizace jako Eko-kom, Duha atd. by sem měli vkládat aktuality 

pro občany, tzn. centralizovat a zjednodušit informace o zpracování odpadu 

na území Olomouckého kraje. 

Web bude placen z rozpočtu Smart regionu Olomoucký kraj. Akciová společnost 

Odpady Olomouckého kraje si musí vytvořit obsah i servis pro tyto stránky. Proběhla 

diskuse nad tématem „smart řešení“ ve webové prezentaci. 

Pan Kapounek představil své podněty k technické specifikaci webu: 

- Web by měl být vytvořen na open source CMS s otevřeným kódem – z důvodu 

univerzálnosti správy (pokud bychom byli nespokojeni s dodavatelem, může jej 

spravovat a vyvíjet i jiná firma.) 

- Servisní smlouva – diskuze na téma servisní smlouvy. Výhody a nevýhody – 

máme ji chtít nebo ne? 

- Kódy a grafika bude po zprovoznění majetkem zadavatele. 

- Možnost dodatečného vložení kódu pro vizualizaci dat z externích zdrojů jak 

dodavatelem, tak jiným odborníkem. 

- Registrační formulář pro zapojení dalších účastníků a kontaktní formulář. 

- Grafické zpracování dle grafického manuálu zadavatele. 

- Možnost korekce grafiky webu před jeho předáním. 

- Copywriting textu pro prvotní spuštění webu. 

- Vzory stylování včetně příkladu. 

- Hostování – dotaz na možnosti hostování IOT.  

- Bezbariérový obsah – připomínka Ing. Aleš Suchánek – je nutné zjistit 

informace, zda-li je nezbytné zajistit bezbariérový přístup a následně 

přizpůsobit tomuto grafický manuál. 

 

 

 

 



5) Kyberbezpečnost v regionech 

Dana Calábková představila vizi, ohledně vzdělávání kyberbezpečnosti i na středních 

školách. Účastníci obdrželi prezentaci, na kterou se mohli podívat. Soubor je uložen 

v materiálech v MS Teams. Jedná se o specializovanou učebnu, ve které se studenti 

učí bránit kybernetickým hrozbám.  

Dana Calábková uvedla, že pro tuto výuku zatím v Olomouckém kraji nebyla vybrána 

škola, kde by se toto zaměření – obor měl/o vyučovat. 

Ing. Zdeňka Kocourková Dvořáková: 

Převzala prezentaci a pověří manažera kybernetické bezpečnosti – Ing. Libora 

Musialka, aby zjistil bližší informace a zkontaktoval se s autory projektu. 

 

6) Páteřní síť veřejné správy Olomouckého kraje 

Petr Kapounek – představil vytvořenou mapku rozložení seznamu krajských 

organizací, které by měly být součástí krajské páteřní sítě. Rozčlenil ji do několika 

kategorií. 

Dle pana Kapounka je nutné provést následující kroky: 

- Definovat priority propojení. 

- Oslovit obce, jestli mezi zájmovými body kraje na jejich území existuje 

propojení. 

- Oslovit poskytovatele, ohledně technických možností firem a technického 

provedení propojení. 

- Definovat, kdo bude tuto síť provozovat a zjistit k čemu přesně ji potřebujeme? 

- Co má na této síti běžet? Nutná odpověď pana Šafránka. 

Reakce  

Ing. Aleš Suchánek – dle informací od pana Šafránka, by se mělo jednat o 

páteřní optickou síť mimo internet, která by měla sloužit ke komunikaci mezi 

krajem a ORP, příspěvkovými organizacemi,… Komunikace by měla být pak 

zabezpečena a měla by být mimo internet.  

 

 

7) Různé: 

Žádost pana Suchánka o možnost virtuálního jednání. 

Odpověď Petra Kapounka – další zasedání bude vyhlášeno online. 

 

8) Závěr: 

Pan předseda poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání.  

 

V Olomouci dne ………………..    ……………………………….  
    Petr Kapounek  

předseda komise  
Přílohy: Prezenční listina  


